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PROTOKÓŁ NR XXVI/2020 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W NAŁĘCZOWIE 

z dnia 21 lipca 2020 roku 

 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nałęczowie – Krzysztof 

Muciek. Sesję rozpoczęto o godz. 14:05. Obecnych było 15 Radnych. 

Ad. 1. 

 Otwarcie Sesji. 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Muciek (00:10) i poinformował, 

że „sesja jest transmitowana na żywo z wykorzystaniem obrazu i dźwięku”. Poprosił radnych 

o kliknięcie „kworum” w celu sprawdzenia listy obecności. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 15 na 

15 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Sesji powitał radnych, burmistrza, skarbnika, sekretarza, sołtysów, kierowników 

i dyrektorów jednostek i zakładów budżetowych oraz oglądających i słuchających transmisji obrad 

Sesji w Internecie. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. 

 Przyjęcie porządku obrad (01:29). 

Przewodniczący Sesji (01:26) odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dzierżawę nieruchomości oznaczonych jako 

działki nr 30/4, 30/5, 30/18 położone przy ul. Spółdzielczej w Nałęczowie na czas oznaczony 

powyżej trzech lat. 

7. Podjęcie uchwały prostującej oczywistą omyłkę pisarską w uchwale nr XXIV/158/20 Rady 

Miejskiej w Nałęczowie z dnia 28 maja 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze 

darowizny od Skarbu Państwa działki nr 316 o powierzchni 0,01010 ha położonej w obrębie 1 – 

Miasto Nałęczów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomościach oznaczonych jako działki nr 256/1 i nr 257 położone w obrębie Strzelce oraz 

działki nr 398 i nr 434 położone w obrębie Piotrowice. 

9. Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. 

10. Odpowiedzi na zapytania. 

11.  Interpelacje. 

12. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Sesji (03:07) zapytał radnych, czy wnoszą jakieś zmiany do odczytanego porządku 

obrad. Propozycji zmian nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Sesji poddał pod głosowanie 

powyższy porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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Ad. 3. 

Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (03:38) przedstawił informację o swojej działalności 

w okresie od 19 czerwca do 21 lipca 2020 r. 

1. Trwają roboty związane z przebudową ulicy Polnej. Zaawansowanie robót ok. 60 %. Usunięte 

zostały kolizje z kablami energetycznymi posadowionymi na bardzo małej głębokości na odcinku 

od ul. Lipowej do ul. Grzegorza Wójcika. Przebudowana została sieć gazowa na odcinku od hali 

sportowej Liceum Plastycznego do posesji Państwa Sieczkowskich. 

2. Trwają prace związane z budową kanalizacji sanitarnej w Sadurkach. Zaawansowanie robót ok. 

55 %. Wykonawca robót jest firma PHU Mercus bis Sp. z o. o. z Wieliczki, cena oferty 

5 495 210,26. Występują liczne utrudnienia spowodowane rozmiękłym gruntem oraz wysokim 

poziomem wód gruntowych. 

3. Trwają roboty związane z termomodernizacją Szkoły Podstawowej w Nałęczowie. Wykonawcą 

jest firma Media-Bud Marcin Chocyk z Lublina, ocieplony został strop, trwa wymiana okien 

i instalacji c.o.  

4. Otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 50% z Funduszu Dróg Samorządowych na nową 

drogę (łącznik) pomiędzy ul. Piaskową i Spacerową. Rozstrzygany jest przetarg na wykonanie 

robót budowlanych. Najkorzystniejszą cenowo ofertę złożył Zakład Budowy Wodociągów 

i Kanalizacji Justyna Zadura (490 913,61 brutto). 

5. Ogłoszony jest przetarg na zagospodarowanie terenu przy Dworcu PKP. Termin otwarcia ofert – 

22.07.2020 r. Inwestycja realizowana w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 

6. Rozstrzygnięty został przetarg na dostawę autobusu elektrycznego. Dostawcą autobusu będzie 

firma MMI Sp. z o. o. ze Zbyszewa w województwie Kujawsko-Pomorskim.  

7. Zakończono roboty związane z przebudową drogi gminnej nr 107885L w Piotrowicach, droga 

uzyskała dofinansowanie w wysokości 60% kosztów robót budowlanych z Funduszu Dróg 

Samorządowych. Na dzień 27.07.2020 r. planowany jest odbiór robót. 

8. Trwają roboty związane z przebudową ul. Partyzantów w ramach ZIT LOF. Ukończono ściankę 

larsena, obecnie jest obkładanie tej ścianki gabionami. Wymieniono oświetlenie na znacznej 

części tej ulicy. Wykonawca jest na ostatnim etapie połączenia ul. Partyzantów z ul. Nowickiego. 

9. Złożony został wniosek o wydanie pozwolenia na rozbudowę parkingu przy kościele oraz 

zgłoszenie na przebudowę parkingu przy ul. Szelburg-Zarembiny. 

10. Zakończono przyjmowanie wniosków na utylizację azbestu w ramach projektu pn: „System 

zagospodarowania odpadami azbestowymi na terenie województwa lubelskiego”. Złożonych 

zostało 78 wniosków z terenu naszej Gminy. 

11. Wnioski na rewitalizację Parku Zdrojowego w części dotyczącej zieleni i części architektoniczno-

konstrukcyjnej uzyskały pozytywną ocenę formalną i przeszły do oceny merytorycznej. 

12. Projekt – Budowa i modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie miasta i gminy Nałęczów 

w wyniku złożonego protestu wniosek został przekazany do ponownej oceny merytorycznej 

i uzyskał dofinansowanie. W dniu jutrzejszym zostanie podpisana umowa z Urzędem 

Marszałkowskim. 

13. Podpisaliśmy umowę na realizację przedsięwzięcia pn: „Lokalny Ośrodek Wiedzy i Edukacji 

szansą rozwoju dla mieszkańców Gminy Nałęczów”. Wysokość grantu wynosi ponad 215 000,00 

zł, który będzie przeznaczony na szkolenia mieszkańców. Przewidujemy branżowe szkolenia dla 

fizykoterapeutów i na poprawę ofert sanatoryjnych. 
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14. W ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich została ogłoszona lista wniosków, które 

zostały pozytywnie ocenione i będą kwalifikowane do dofinansowania, a dotyczy ona gospodarki 

wodno-ściekowej. Przypomniał, że wiosną tego roku przyjmowane były od mieszkańców Gminy 

Nałęczów deklaracje dotyczące chęci wybudowania przydomowych oczyszczalni ścieków. Nie 

wszystkie złożone deklaracje spełniły kryterium. Do dofinansowania udało się zakwalifikować 

ponad 30 lokalizacji w gospodarstwach domowych z terenu naszej Gminy w sołectwach: 

Drzewce, Drzewce-Kolonia, Czesławice. 

15. Przygotowujemy przetarg na system roweru miejskiego i ciąg pieszo-rowerowy w Sadurkach. Na 

system rowerowy wpłynęło już kilka ofert. Zakup rowerów i system umożliwiający wypożyczenie 

z dostawą planujemy zrealizować do końca roku. Obie inwestycje są realizowane w ramach ZIT. 

16. W związku z ogłoszeniem przez Wojewodę Lubelskiego nowego naboru w ramach Funduszy 

Dróg Samorządowych, analizujemy kryteria i będziemy przygotowywać wnioski do złożenia na 

dofinansowanie kolejnych dróg na terenie naszej Gminy. 

17. Obecnie trwa termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Nałęczowie i przy okazji tej 

inwestycji chcemy zaadaptować dwa pomieszczenia na potrzeby funkcjonowania na odpowiednim 

poziomie stołówki. Jest już wstępny projekt adaptacji. W związku z realizacją tego zadania Zakład 

Obsługi Placówek Oświatowych zostanie przeniesiony do wolnych pomieszczeń w Przychodni 

Zdrowia. 

18. Uczestniczył w kolejnych posiedzeniach Zarządu i Zgromadzenia Walnego PROEKOB 

w Bełżycach. Jednym z tematów było udzielenie absolutorium oraz sprawy bieżące związane 

z sytuacją Zakładu. Z usuwaniem systematycznym zalegających tam odpadów, głównie paliwa 

alternatywnego, bo to generuje największe koszty w funkcjonowaniu tej jednostki, które finalnie 

przekładają się na opłaty śmieciowe ponoszone przez naszych mieszkańców. Ze względu na 

COVID 19 część tych posiedzeń odbywało się zdalnie. 

19.  Podpisaliśmy z firmą NESTLE WATERS Nałęczowianka umowę darowizny, która dotyczy 

wsparcia w rozbudowie sieci linii kanalizacji wzdłuż ul. Łąkowej w kierunku Cynkowa i części 

Cynkowa. To pozwoli docelowo wykonać bardziej funkcjonalne przyłącze dla Nałęczowianki, ale 

też pozwoli przyłączyć nam istniejące tam gospodarstwa domowe, a w przyszłości pomniejszy 

całkowite koszty skanalizowania sołectwa Cynków już na zasadzie sieci grawitacyjnej. 

20. Brał udział w uroczystym wręczeniu nagród dla uczniów szkół podstawowych z terenu Gminy 

Nałęczów z najwyższą średnią ocen. Nagrody otrzymało około 30 uczniów po 300 zł. 

21. Uczestniczył w imprezie integracyjnej otwarcie altany w sołectwie Charz „A”, którą wykonano 

z funduszy sołeckich i dużym zaangażowaniu stowarzyszenia „Charzoki”. Polecił zwiedzenie tego 

miejsca jako świetnej trasy spacerowej oraz pogratulował radnemu i pani sołtys. 

22. Brał udział w spotkaniu w Ministerstwie Rozwoju Regionalnego z Panią Premier Jadwigą 

Emilewicz w następstwie tej wizyty, która dotyczyła zamierzeń inwestycyjnych Cisowianki 

i wsparcia ze środków Rządowych. W dniu wczorajszym na terenie naszej Gminy została też 

zorganizowana przez biuro poselskiego Posła Przemysława Czarnka wizyta Pani Premier, która 

gościła w Urzędzie Miejskim w Nałęczowie, a następnie uczestniczyliśmy wspólnie 

z Przewodniczącym Rady Krzysztofem Mućkiem w spotkaniu na terenie Zakładu Cisowianki. 

Spotkanie dotyczyło rozbudowy istniejącego zakładu, a także możliwości wsparcia budowy 

zakładu, który będzie produkował preformy do butelek. 

23. Odbyło się kilka spotkań roboczych dotyczących organizacji w sierpniu br. zawodów balonowych 

w Nałęczowie. Z powodu Covid 19 musieliśmy zrezygnować z organizacji Międzynarodowych 

Mistrzostw Świata natomiast uznaliśmy, że jest to impreza z kilkunastoletnią tradycją i warto ją 

utrzymać w tym sezonie turystycznym. Dlatego odbędą się w Nałęczowie zawody balonowe 

w okrojonym składzie pomiędzy 6 a 8 sierpnia br. W tym czasie będą zorganizowane imprezy 
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współtowarzyszące jak: Nordic Woking, piknik zdrowotny z kuchnią z różnych krajów świata, 

zawody sportowe dla dzieci i młodzieży. Również wspólnie z proboszczem podejmiemy się 

organizacji dożynek gminno-parafialnych 2020. 

24. Brał udział w Walnym Zgromadzeniu Członków Instytutu Rozwoju Samorządu terytorialnego jest 

to stowarzyszenie do którego Gmina przystąpiła na początku bieżącego roku. Dotyczyło 

reprezentacji poszczególnych samorządów członkowskich w pracach nad finalnym kształtem 

nowej Strategii Rozwoju Województwa Lubelskiego. 

25. W ubiegłym tygodniu na terenie naszej gminy wystąpił kataklizm spowodowany dużym opadem 

deszczowym, który spowodował paraliż komunikacyjny Nałęczowa. Znaczne ilości opadów 

zostały skumulowane w centrum Nałęczowa. Cały czas usuwane są duże ilości błota, które 

nagromadziło się na terenie miasta, ale też i w ościennych sołectwach. Złożył podziękowania dla 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu naszej Gminy oraz MZGKiM za pomoc w usuwaniu 

skutków ulewy. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (26:57) Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny 

Księgowy Budżetu zreferował zmiany w wieloletniej prognozie finansowej zawarte w projekcie 

uchwały. 

Przewodniczący Sesji (35:44) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi do przestawionych zmian 

wpf i zachęcił do korzystania z modułu dyskusji. 

Radny Grzegorz Pszczoła (36:00) zapytał dlaczego zmniejszyła się kwota dofinansowania do 

Projektu Ekoenergia. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (36:20) odpowiedział, że zmniejszenie wynika 

z umowy dotyczącej poziomu dofinansowania przez Urząd Marszałkowski w Lublinie. Poziom 

dofinansowania przez mieszkańców jest w wysokości 50%. 

Radny Grzegorz Szkoła (38:42) jak duży teren będzie zajęty wywłaszczeniem na poszerzenie ulicy 

Polnej. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (38:53) w tej chwili nie jest w stanie odpowiedzieć, 

ale sprawdzi podczas przerwy i udzieli odpowiedzi w dalszej części Sesji w punkcie oświadczenia, 

zapytania i wolne wnioski. 

Przewodniczący Sesji (39:03) zapytał, czy to wywłaszczenie dotyczy jednej działki wzdłuż drogi. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (39:07) odpowiedział, że dotyczy to kilku działek, 

na pewno nie jest to jeden właściciel i jedna działka.  

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było, zatem Przewodniczący Sesji (39:30) poprosił 

przewodniczącą komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(39:35) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 21 lipca 2020 r. projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” 

(głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (39:49) odczytał projekt uchwały Nr XXVI/165/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 21 lipca 2020 r. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
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Uchwała Nr XXVI/165/20 (40:59) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (41:31) Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny 

Księgowy Budżetu (41:49) zreferował projekt uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok  

Przewodniczący Sesji (56:34) zapytał, w sprawie miękkiego projektu: „Lokalny Ośrodek Wiedzy 

i Edukacji szansą rozwoju dla mieszkańców Gminy Nałęczów”, jakie będą kryteria naboru 

beneficjentów i kiedy się rozpocznie realizacje tego projektu. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (57:01) odpowiedział, że realizacja tego projektu 

jest przewidziana na rok przyszły. W tej chwili jest na etapie podpisywania umowy. Częścią istotną 

tego projektu jest wykonanie diagnozy. Diagnoza wykaże obszary, w których kompetencje powinny 

być podnoszone. We wniosku sygnowaliśmy obszary, które chcemy wzmocnić, a są one związane 

z usługami turystycznymi na terenie naszej Gminy. Zakresy związane z obsługą klienta, szkolenia 

językowe, z karesu fizjoterapii, wykonywania nowych zabiegów. Ale w efekcie diagnozy mogą 

ujawnić się inne obszary. Przydzieloną kwotę chcemy w całości wykorzystać. 

Radny Robert Matysiak (58:26) zapytał o rezerwę inwestycyjną wymienioną w załączniku nr 2 do 

uchwały. Mamy jeszcze do wykonania drogę w Charzu „A” za około 900 tys. zł. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (58:42) sprostował, informując, że droga na Charzu 

„A” jest za 490 tys. po przetargu. 

Radny Robert Matysiak (58:50) w budżecie zapisane jest ponad 900 tys. zł. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (58:51) wyjaśnił, że wstępny kosztorys był na kwotę 

ponad 700 tys. zł. Po przetargu kwota zmniejszyła się do 490 tys. zł. 

Radny Robert Matysiak (58:50) w załączniku nr 5 pkt 9 zwiększamy wydatki o 480 tys. zł do kwoty 

908.595,00 zł na budowę drogi gminnej w miejscowości Charz „A”.  

Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny Księgowy Budżetu (49:58) odpowiedział, że 

przystępując do realizacji zmian w budżecie nie znał wyników przetargu. Miał tylko komunikat 

o potrzebie zabezpieczenia środków finansowych na odszkodowania. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:00:09) wyjaśnił, że zabrakło kluczowego słowa. 

Jest to zabezpieczenie kwoty na odszkodowania. Podobnie jak w przypadku ul. Polnej w procedurze 

ZRID były wywłaszczane działki podobnie jest przy budowie tej nowej drogi w Charzu „A. Część 

właścicieli działek wyraziło chęć dobrowolnego przekazania, a część właścicieli była w procedurze 

ZRID. Jest to kwota zabezpieczona na potrzeby odszkodowania. Kwoty te zostaną skorygowane do 

właściwego poziomu, ale już na kolejnej Sesji Rady. 

Radny Pszczoła Grzegorz (1:02:07) zapytał o szczegóły zmniejszenia dotacji na mobilny LOF. 

Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny Księgowy Budżetu (1:02:30) odpowiedział, że ta 

pierwsza zmiana to były wstępne uzgodnienia, a obecnie jest już konkretna umowa i powstała różnica, 

co może Pan Burmistrz wyjaśni. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:02:44) odpowiedział , że jest to kwestia Excel-a, 

występowała ogólna prognozowana kwota i proporcjonalny przydział tej dodatkowej alokacji dla 

poszczególnych gmin i na pewnym etapie uwzględniliśmy ją w budżecie. Dzisiejsza zmiana 

w budżecie jest po podpisaniu aneksu do umowy z właściwą kwotą alokacji. Finalnie kwota jest nadal 
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około 3 mln zł, ale niższa od kwoty, którą prognozowaliśmy bazując na proporcjach, które były 

wstępnie ustalone. 

Radny Jerzy M. Sołdek (1:03:28) w załączniku nr 5 występuje zwiększenie środków w kwocie 

30.000 zł na modernizację stołówki w Szkole Podstawowej w Nałęczowie. Co się kryje pod tą 

szacunkową kwotą. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:03:53) odpowiedział, że nie planujemy tworzenia 

punktu gastronomicznego i kuchni w Szkole Podstawowej w Nałęczowie, ponieważ byłoby to 

nieuzasadnione ekonomicznie. Nadal chcemy utrzymać catering przygotowywany na kuchni 

w Przedszkolu, ale z możliwością obróbki termicznej i podawania w normalnych naczyniach, nie 

styropianowych. Do tego chcemy zaadaptować pomieszczenia na jadłodajnię z niewielkim zapleczem 

kuchennym i oddzielnym wejściem dla osób dostarczających posiłki. Ta zabezpieczona kwota 

w budżecie w wysokości 30 tys. zł nie wiemy czy będzie wystarczającą na realizację tego zadanie. 

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było, zatem Przewodniczący Sesji (1:06:12) poprosił 

przewodniczącą komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:06:17) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 21 lipca 2020 r. projekt uchwały w sprawie zmian budżetu na 

2020 rok - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:06:29) na wniosek Radnego Szczepana Piecha odczytał skrócony do 

sentencji projekt uchwały Nr XXVI/166/20 Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 21 lipca 2020 r. 

w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. 

Uchwała Nr XXVI/166/20 (1:07:31) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dzierżawę nieruchomości oznaczonych 

jako działki nr 30/4, 30/5, 30/18 położone przy ul. Spółdzielczej w Nałęczowie na czas 

oznaczony powyżej trzech lat. 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (1:08:09) Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa 

dokonał wprowadzenia informując, że ten projekt uchwały jest związany z Internatem „Tęcza”. Jak 

Państwo wiecie pojawił się kontrahent zainteresowany długoterminową dzierżawą tego obiektu pod 

kątem utworzenia obiektu sanatoryjnego. Został wykonany podział geodezyjny tamtego terenu 

z wydzieleniem odrębnej działki z nieruchomością na potrzeby wynajmu. W momencie zgody Rady 

będzie można prowadzić negocjacje dotyczące wynajmu w tym ceny i warunków dzierżawy. 

Przewodniczący Sesji (1:09:44) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (1:09:46) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:09:49) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 21 lipca 2020 r. projekt uchwały w sprawie udzielenia zgody 

na dzierżawę nieruchomości oznaczonych jako działki nr 30/4, 30/5, 30/18 położone przy 

ul. Spółdzielczej w Nałęczowie na czas oznaczony powyżej trzech lat - opiniuje pozytywnie 

jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:09:57) odczytał projekt uchwały Nr XXVI/167/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 21 lipca 2020 r. w sprawie udzielenia zgody na dzierżawę nieruchomości 
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oznaczonych jako działki nr 30/4, 30/5, 30/18 położone przy ul. Spółdzielczej w Nałęczowie na 

czas oznaczony powyżej trzech lat. 

Uchwała Nr XXVI/167/20 (1:11:10) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 7. 

Podjęcie uchwały prostującej oczywistą omyłkę pisarską w uchwale nr XXIV/158/20 

Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 28 maja 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie w drodze darowizny od Skarbu Państwa działki nr 316 o powierzchni 0,01010 ha 

położonej w obrębie 1 – Miasto Nałęczów. 

Przewodniczący Sesji (1:12:31) poinformował, że ta uchwała dotyczy działki – cieku wodnego 

rozdzielającej park od nowej części parku. W poprzedniej uchwale pomyłkowo wpisano 

nieodpowiednią powierzchnię na zasadzie przestawienia liczb i obecnie prostujemy tą omyłkę 

pisarską. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (1:12:58) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:13:03) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 21 lipca 2020 r. projekt uchwały prostującej oczywistą 

omyłkę pisarską w uchwale nr XXIV/158/20 Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 28 maja 2020 

r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny od Skarbu Państwa działki 

nr 316 o powierzchni 0,01010 ha położonej w obrębie 1 – Miasto Nałęczów - opiniuje pozytywnie 

jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:13:09) odczytał projekt uchwały Nr XXVI/168/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 21 lipca 2020 r. prostującej oczywistą omyłkę pisarską w uchwale 

nr XXIV/158/20 Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 28 maja 2020 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie w drodze darowizny od Skarbu Państwa działki nr 316 o powierzchni 0,01010 

ha położonej w obrębie 1 – Miasto Nałęczów. 

Uchwała Nr XXVI/168/20 (1:13:59) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomościach oznaczonych jako działki nr 256/1 i nr 257 położone w obrębie Strzelce 

oraz działki nr 398 i nr 434 położone w obrębie Piotrowice. 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (1:14:43) Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa 

dokonał wprowadzenia informując, że chodzi o prace przeprowadzane przez PKP - Energetyka 

w obrębie Piotrowic i Strzelec gdzie był kładziony kabel elektryczny. Obecnie już formalnie zgodnie 

z dokumentacją projektową i wykonanymi pracami ustanawiamy służebność przesyłu. 

Przewodniczący Sesji (1:15:12) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały. 

Radny Grzegorz Pszczoła (1:15:19) zgłosił: 

- W niektórych miejscach tam gdzie kładziono kabel po ulewnych deszczach zapadła się ziemia, 

dobrze byłoby, aby firma to wyrównała.  
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- Na granicy Piotrowic z Czesławicami przy polach wystawały dwa przewody, czy rurki osłonowe. 

Dodał, że ma nadzieję, że na nowopowstającej tam drodze nie będzie żadnego wystającego 

elementu. 

Burmistrz przyjął do wiadomości i zainterweniuje. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (1:16:20) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(1:16:23) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 21 lipca 2020 r. projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach oznaczonych jako działki nr 256/1 

i nr 257 położone w obrębie Strzelce oraz działki nr 398 i nr 434 położone w obrębie Piotrowice - 

opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:16:30) odczytał projekt uchwały Nr XXVI/169/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 21 lipca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomościach oznaczonych jako działki nr 256/1 i nr 257 położone w obrębie 

Strzelce oraz działki nr 398 i nr 434 położone w obrębie Piotrowice. 

 Uchwała Nr XXVI/169/20 (1:17:30) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 9. 

Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:18:15) 

- Na kolei prace dobiegają końca. Ale przy wyjeździe z Drzewcy w stronę Szkoły Podstawowej 

w Drzewcach przy torach po prawej stronie na zachód jest utworzona duża hałda, która zasłania 

widoczność przy wjeździe na tory. Kolej ustawiła zapory przed torami dawno temu, ale nadal są 

zafoliowane i nie są czynne. 

- Położono dywanik asfaltowy na naszej powiatówce. Na pewnym odcinku drogi przy 

skrzyżowaniu w prawo Nałęczów „Zdrój” w lewo do byłego GS pozostawiono na skraju jezdni 

uskok na wysokości 15 cm. Z trzech posesji i z kilku zjazdów do pól mieszkańcy mają trudności 

z wjechaniem na tę drogę powiatową. Ponadto firma, która wylewała asfalt, zaśmieciła drogę 

w kilku miejscach wysypując resztki asfaltu na drogę. Wyraził obawy, że kolej może zniszczyć 

nawierzchnię tej nowo wyasfaltowanej drogi, ponieważ po tej drodze będzie wywozić ciężkim 

sprzętem pozostawione zwały ziemi. 

- W alei kasztanowej w kierunku Buchałowic są dwa suche drzewa. Jedno jest przy winnicy 

gospodarstwa „Nałęczów Zdrój”, które jest rozdarte na pół z jednej strony urwane i zagraża 

bezpieczeństwu w czasie burzy, czy silnych wiatrów. Drugie suche drzewo jest na końcu granicy 

Gminy Nałęczów przy drodze szutrowej biegnącej w lewo do lasu. Jest to sucha duża lipa, która 

coraz bardziej się przechyla i korzenie wystają. 

- Na placu zabaw przy Ochotniczej Straży Pożarnej w Drzewcach powstało wiele uszkodzeń 

urządzeń do zabawy i ćwiczenia. Należałoby naprawić uszkodzenia, bo plac ten cieszy się dużym 

powodzeniem i jest wiele dzieci, które chętnie z niego korzystają, a fundusz sołecki już jest 

rozdysponowany.  

- W sprawie drogi do dawnego GS, czy wiadomo, kto będzie finansował remont tej drogi, bo 

została zniszczona przez ciężki sprzęt firmy „Nałęczów Zdrój” i przez kolej oraz kiedy on nastąpi. 
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- Czy droga przy torach kolejowych będzie przejezdna i utwardzona, bo jak na razie rozsypano 

tylko piach. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:24:32) odpowiedział: 

- W sprawie hałdy i braku widoczności przy przejeździe kolejowym na drodze powiatowej. 

Zakłada, że podobnie jak z przejazdem kolejowym w Miłocinie, Drzewce też się doczekają 

bezpiecznego przejazdu przez tory poprzez uruchomienie zapór. W sprawie hałdy i zapór 

porozmawia z przedstawicielami firmy BUDIMEX. 

- W sprawie zanieczyszczenia pasa drogowego i uskoku z asfaltu również będzie interweniować. 

- W sprawie bocznej drogi w kierunku byłego GS. W wyniku rozmów z „Cisowianką” są ustalenia, 

że „Cisowianka” wykona tą drogę wraz z chodnikiem i oświetleniem. Przygotowywana jest 

dokumentacja projektowa. Czy uda się w tym roku ją wykonać nie jest w stanie zagwarantować. 

-  Do części drogi przebiegającej przy torach kolejowych po terenie kolejowym nie mamy żadnych 

informacji z firmy BUDIMEX czy cokolwiek na tej drodze się zadzieje. De facto jest potrzeba 

poprawienia tej drogi, bo jest ona dojazdową dla kilku posesji.  

- W sprawie uschniętych drzew jest to problem naszej Gminy, ale dotyczy drogi powiatowej. 

Domyśla się, że działania są podjęte przez Powiatowy Zarząd Dróg. Drzewa są w strefie ochrony 

konserwatorskiej i może trochę potrwać uzyskanie zgody na usuniecie tych drzew.  

- W sprawie uszkodzeń na placu zabaw. Raz do roku robimy przegląd pod kątem bezpieczeństwa 

i sprawdzamy wszystkie place zabaw na terenie naszej Gminy, czy spełniają niezbędne normy. 

Tutaj jest mowa, o pewnej poprawie estetyki, na którą nie mamy środków. Jeśli chodzi o fundusz 

sołecki to jestem ostatnią osobą, która chciałaby narzucać mieszkańcom sołectwa, w jaki sposób te 

środki mają być wykorzystane. Rolą, radnego, sołtysa i mieszkańców jest przewidywanie takich 

sytuacji przy podziale środków z funduszu sołeckiego. Burmistrz może podpowiedzieć, jakie 

problemy w danym sołectwie mogą się pojawić, ale to głosy mieszkańców decydują w jaki sposób 

środki z funduszu sołeckiego będą wydatkowane. 

- Dopowiedział w sprawie uschniętych drzew, że to może być mało logiczne i irracjonalne dla osób, 

które nas oglądają i słuchają ale o terminie wycinki drzewa niekiedy decyduje też ochrona 

środowiska oraz okres lęgowy. 

Radny Roman L. Kamola (1:29:30) 

- Skomentował, że może mamy zatrudniłyby społecznie swoich mężów do naprawy urządzeń na 

placu zabaw w Drzewcach. 

- Ulica Partyzantów jest bardzo ładnie i estetycznie wykonana lecz niepraktycznie. Na pewnym 

odcinku jest wąska i samochody na pewno się nie wyminą. Obawia się, że krawężniki będą 

wyłamywane przez zjeżdżające samochody na bok. Ponadto Spółdzielnia Mieszkaniowa 

oddzieliła starymi pachołkami z lat 70-ych teren zielony od tej ulicy, wygląda to fatalnie i nie wie 

czemu to ma służyć. 

- Przekazał oburzenie mieszkańców dotyczące pracy Przychodni Zdrowia w Nałęczowie przy 

zamkniętych drzwiach i udzielania pacjentom Tele porad, a telefony odbierane są sporadycznie. 

Ma nadzieję, że Komisja Konkursowa wreszcie wybierze dyrektora, który sensownie zajmie się 

przyjmowaniem i leczeniem pacjentów. 

- Na ul. Dulębów zwisające gałęzie nad chodnikiem mieszkańcy sami przytną, jest tylko prośba by 

MZGKiM uprzątnął je. Między pasem drogowym, a granicą działek jest pas działki gminnej na 

skarpie, która zaczyna ulegać erozji i się obsuwa. Zaproponował wykonać tam nasadzenie roślin 

lub krzewów płożących, które wzmocniłyby tę skarpę. Również przy tej ulicy są suche brzozy, 

topola, z których przy wietrze konary się odłamują i spadają, co zagraża bezpieczeństwu.  
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- Rondo w Piotrowicach należałoby ukwiecić, aby bardziej estetycznie wyglądało. Podobnie jest na 

rondzie w Nałęczowie wprawdzie nasadzenia są, ale są mizerne. Zaproponował, aby wrócić do 

tematu i podyskutować w sprawie zatrudnienia ogrodnika miejskiego. 

- W parku wczesną wiosną zapaliły się ogniem dwie latarnie, które zostały zabezpieczone. Ostatnio 

widziałem, że te wszystkie zabezpieczenia są pozrywane, a energetycy nawet nie próbowali 

zajrzeć do tych latarni, gdzie są bezpieczniki poodsłaniania. 

- Wykonany pierwszy etap odwodnienia od ul. Dulębów sprawdził się częściowo przy ostatniej 

zlewie, która wystąpiła w Nałęczowie. Dlatego dobrze byłoby pozyskać pieniądze na wykonanie 

drugiego etapu odwodnienia. 

- Zaproponował urządzenie parkingów dla kamperów na działkach gminnych: przy 

ul. Paderewskiego koło Willi „Wołyń” i w Strzelcach – planowana baza dla MZGKiM. 

- Czy my chcemy mieć w centrum miasta duży parking na placu miejskim. W sobotę i niedzielę ten 

plac był jednym dużym parkingiem. W sobotę o godzinie pierwszej w nocy ten plac był 

zastawiony samochodami w 50% i straż miała utrudnione sprzątanie po ulewie. Najczęściej są to 

samochody na obcych rejestracjach. A przecież jest duży parking przy kościele, który jest 

niewykorzystany prawie wcale, na ul. Chopina w zwykły dzień w ogóle niewykorzystany, za 

Termami w 50% wykorzystany. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:39:08) odpowiedział: 

- Ulica Partyzantów jest realizowana zgodnie z projektem. Odstępstwa są w takim zakresie, na 

który zgodził się projektant jeśli chodzi o zamienną ścianę larsena w celu zabezpieczenia skarpy. 

Ponadto zmiany są w tych przypadkach gdzie konserwator nie wyraził zgody na wycinkę drzew 

i w górnej części ulicy pas drogi jest węższy niż pierwotnie zakładano, ale jest wykonana mijanka. 

Nie odpowiada za politykę nasadzeń, czy zabezpieczenia poboczy na terenie osiedla i Spółdzielni 

Mieszkaniowej. 

- W sprawie SPZOZ w Nałęczowie już rozmawiał z p.o dyrektora SPZOZ, aby sytuacja uległa 

poprawie. Ale w związku z Covid większość PZOZ nadal jest zamknięta. Nadal istnieje 

zagrożenie epidemią, a w tej chwili Polska jest w czołówce zakażeń. Dlatego nie bądźmy zbytnio 

optymistami. Robimy, co możemy, ryzykownie organizujemy różnego rodzaju imprezy pod kątem 

mieszkańców i turystów. Ale w tym miejscu, gdzie są osoby potencjalnie chore normy 

bezpieczeństwa i standardy są zachowywane dość wysokie tak, aby wyeliminować zagrożenie. 

Nie jestem za tym, aby pacjenci wyczekiwali na dworze, po to aby wejść do środka. I tutaj bardzo 

szybko sytuacja ulegnie zmianie, bo jest umówiony na spotkanie w tej sprawie. 

- W sprawie uschniętych drzew w pasie drogowym potrzebna jest wizja lokalna z dyrektorem 

MZGKiM żeby teren oczyścić na naszej działce. Bo też jest zgłoszony problem drzew uschniętych 

przy drodze powiatowej. 

Radny Roman L. Kamola (1:41:28) ad vocem dodał, że głównie chodzi o Rejon Dróg Publicznych, 

bo te drzewa są w pasie drogi powiatowej. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:41:34) dalej kontynuował odpowiedzi: 

- W pasie drogowym ulicy Dulębów oczywiście jest w gestii PZD w Puławach, natomiast pasem 

działki gminnej musimy się zaopiekować. 

- W sprawie działek gminnych: koło „Wołynia” czy przeznaczoną pod bazę komunalną. Po to 

pewne zapisy w aktualizacji studium się znalazły, aby te działki można było przeznaczyć pod 

miejsca parkingowe. Dla działki między „Wołyniem” a naszym obiektem sportowym, dopisaliśmy 

do funkcji miejsca parkingowe, bo dotychczas takiej funkcji nie było. 
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- W sprawie rond. W przypadku ronda w Piotrowicach zgadza się, aby tam zaaranżować 

ukwiecenie ale w bezpieczny sposób. Nie udało się dogadać z Zarządem Dróg Wojewódzkich, 

żeby sfinansowali to działanie. A nie możemy też finansować wszystkich zadań, które nie dotyczą 

naszych dróg, bo mamy świadomość, że nie wystarcza nam środków finansowych na 

zabezpieczenia naszych dróg gminnych w takim zakresie jakbyśmy chcieli. 

Na rondzie w Nałęczowie przy remizy OSP były nasadzenie i planujemy dodatkowe tak, żeby 

poprawić wizerunek. Fakty są takie, że uwagę zgłasza radny – strażak, który wie, że rondo 

czasami uniemożliwia wyjazd samochodów strażackich na akcję i rozjeżdżają rondo. Efekt jest 

taki, że krawężniki na rondzie są położone, a nasadzenia częściowo uszkodzone. Po raz kolejny 

uczuli policję, aby wzmożono kontrolę pojazdów na zjeździe do ulicy Granicznej, bo wjeżdżają 

duże ciężkie samochody uszkadzając rondo.  

Radny Roman L. Kamola (1:44:19) ad vocem, faktem jest, że to rondo utrudnia wjazd samochodów 

strażackich do garażu. Zdarzyło się chyba dwa razy, że samochód kołami najechał na krawężnik. Ale 

ruch samochodów ciężarowych na ul. Granicznej jest makabryczny. Był czas, że ten zakaz wjazdu do 

8t funkcjonował, ale teraz nikt go nie przestrzega. Mamy straż Miejską niech wystawia mandaty dla 

kierowców nieprzestrzegających przepisów ruchu drogowego i niech nie jeżdżą po moście 

ciężarówkami powyżej 8 t.   

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:44:09) kontynuując odpowiedzi: 

- W sprawie kamperów mamy prywatnego przedsiębiorcę w pobliżu centrum Nałęczowa, który 

dysponuje terenem na takie cele. Większym problemem są parkingi dla samochodów osobowych. 

Dlatego też tą działka między „Wołyniem” a boiskiem sportowym chcemy przynajmniej 

częściowo docelowo przygotować pod rekreację i parking. 

- W sprawie parkingu na placu miejskim. Nie jest on przewidziany pod parkowanie na całym placu 

i nie będzie. Brakuje nam jeszcze ostatniego elementu rewitalizacji tego miejsca, czyli małej 

architektury, która podzieli cały plac na dwie części i miejsca parkingowe będą tylko po lewej 

stronie od wjazdu. Pozostała przestrzeń po prawej stronie będzie przeznaczona pod małą 

gastronomię. Po to też chcemy otworzyć parking przy kościele, żeby odciążyć centrum miasta od 

parkowania. 

Radny Robert Matysiak (1:46:44) 

- Kiedy będzie ogłoszenie Burmistrza o naborze wniosków na małą gastronomię. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:46:50) odpowiedział, że do końca lipca zostanie 

zamieszczone ogłoszenie.  

Radny Robert Matysiak (1:47:39) 

- Czy wiadomo, kiedy będzie mała architektura na placu miejskim, aby zmniejszyć obecny parking. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:47:45) odpowiedział, że przetarg na małą 

architekturę był rozstrzygnięty, ale wykonawca nie przystąpił do realizacji. W związku z tym została 

uruchomiona procedura zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych, co trwa w czasie. Zostały 

wystosowane odpowiednie pisma do wykonawcy, że wypowiadamy umowę. Kolejnym etapem będzie 

ogłoszenie następnego przetargu. Jest to sytuacja niekomfortowa, ale musimy dotrzymać terminów 

zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych. W ramach małej architektury jest wiata przystankowa, 

są stojaki na rowery i donice, które oddzielą przestrzeń od parkingu. 

Radny Robert Matysiak (1:48:43) 

- Po ostatniej zlewie została uszkodzona skarpa z nowymi nasadzeniami, czy będzie odtwarzana 

w ramach gwarancji, czy my będziemy finansowali. 
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Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:48:51) odpowiedział, że w ramach ubezpieczenia 

będziemy musieli odtworzyć zniszczenia, ponieważ gwarancja nie obejmuje sytuacji związanych 

z klęskami żywiołowymi. 

Radny Robert Matysiak (1:49:32)  

- Zapytał, czy nie lepszym rozwiązaniem byłoby zabezpieczenie skarpy trawnikiem. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:49:40) odpowiedział, że projekt nie przewidywał 

na żadnym etapie wyłożenia skarpy trawą, tylko nasadzenia roślinne. 

Radny Jerzy M. Sołdek (1:50:08)  

- Przypomniał, że zgłaszał potrzebę zamontowania lustra przy wyjeździe z ul. Kolejowej 

z widokiem na ul. Armatnia Góra. Zaproponował, by mocno naciskać w tej sprawie Wojewódzki 

Zarząd Dróg w Lublinie uzasadniając, że lustro w tym miejscu jest niezbędne. 

- Zgłosił ponownie potrzebę wykonania przejścia przez jezdnię na ul. Kolejowej poniżej 

ul. Kombatantów. Od ul. Głębocznica w tym miejscu przez jezdnię przechodzi dużo ludzi w tym  

dzieci do przedszkola. To przejście przez jezdnię jest niezbędne, ale póki co, w tym rejonie przed 

ul. Kombatantów jadąc w kierunku Nałęczowa powinien być ustawiony znak drogowy 

ograniczający prędkość do 40 km/h, bo tam samochody pędzą z dużą prędkością. Takie 

rozwiązanie będzie logiczne bo na tej ulicy poniżej ul. Kombatantów przed ul. Spółdzielczą jest 

już znak drogowy ograniczający prędkość do 30km/h. 

Radny Grzegorz Pszczoła (1:52:09) 

- Nad nowo wybudowaną drogą w Piotrowicach wiszą gałęzie. Zaproponował, aby przed odbiorem 

tej drogi zostały przycięte gałęzie w pasie drogowym. 

- Przy wyjeździe z mojego kierunku na tym skrzyżowaniu nie ma dobrej widoczności. Zwracaliśmy 

się do Zarządu Dróg Wojewódzkich, aby rozwiązali ten problem, ale jeszcze nie mamy 

odpowiedzi. Zwrócił się do Burmistrza o ponowienie prośby w tej sprawie. W okresie żniw tą 

drogą będą jeździć ciągniki ze sprzętem rolniczym, a ten wyjazd jest niebezpieczny. Przy 

wyjeździe z tej nowej drogi do drogi powiatowej jest zakręt dość ostry i tam przydałoby się lustro, 

bo jest niebezpiecznie. Czy jest przewidziany jakiś tonaż tej drogi, bo są głosy mieszkańców, że 

gmina tą drogę zrobiła dla „Cisowianki”. Powiedział, że dementował, że jest to droga gminna dla 

mieszkańców, ale jeśli będzie tonaż tej drogi to wszystko będzie jasne. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:54:20), poinformował, że inne kwestie poza 

ostatnią nie wymagają komentarza i odpowiedział, że absolutnie droga w Piotrowicach nie została 

zrobiona dla „Cisowianki”. Tak jak przy innych inwestycjach drogowych analizujemy bieżące nabory 

w ramach Fundusz Dróg Samorządowych. Te drogi, które spełniają kryteria naboru są przedkładane 

do dofinansowania. Nie pamięta dokładnie projektu organizacji ruchu, ale na pewno jest ograniczenie 

tonażowe. Droga dobrze komunikuje po pierwsze drogę wojewódzką z drogą powiatową, po drugie 

zamieszkują przy niej mieszkańcy naszej gminy, po trzecie poprawia atrakcyjność kilku działek pod 

kątem zabudowy. 

Przewodniczący Sesji (1:55:23) 

- Dodał, że gdy było oznakowanie tonażu pomogłoby ścigać tych, którzy wjadą na tą drogę 

ciężarowymi samochodami. 

Radny Grzegorz Pszczoła (1:55:35) 

- ad vocem, dodał, że to jest zbyt wąska droga i byłby problem wyminięcia się dwóch dużych 

pojazdów, chociaż jest jedna mijanka. 
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Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:56:05) ad vocem, pan radny tą informacją 

odpowiedział na pytanie mieszkańców. Szerokość tej drogi wyraźnie wskazuje, że nie była budowana 

pod kątem zakładu przemysłowego „Cisowianka”, tylko do użytkowania przez mieszkańców. 

Radny Grzegorz Pszczoła (1:56:35) dodał, że ci którzy go zapytali informował ich, że jest to droga 

gminna na potrzeby mieszkańców, ale warto powiedzieć o tym na forum. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:56:36) 

- Cmentarzyk w Drzewcach cieszy się zainteresowaniem, dużo osób się zatrzymuje, również 

widziałem Radnego J.M. Sołdka, ale mamy problem z koszeniem trawy. Ostatnio wynajęty pan do 

wykoszenia trawy zrobił to nieestetycznie, nie mamy komu tych prac zlecić. Zwrócił się z prośbą 

do Burmistrza żeby zlecił MZGKiM wykoszenie trawy raz na jakiś czas. Inne drobne prace sami 

zrobią. Fundusz sołecki mamy skonsumowany i jest jakiś opór społeczny. 

- Czy było już zgłoszenie odnośnie zrobienie szamba ze studni w Drzewcach niedaleko zakładu 

Nałęczów Zdrój. 

- Zaproponował zrobienie przynajmniej projektu na drogę „Świdrówka”, bo po ostatniej zlewie stan 

drogi znacznie się pogorszył, jest przejezdna, ale kamienie wypłynęły kilometr dalej. 

- Czy ze strony Urzędu można byłoby opracować program pomocy upraszczający procedury 

w odnawianiu stawów i tworzeniu zbiorników retencyjnych w celu gromadzenia wód opadowych. 

Po ostatniej zlewie straciliśmy takie ilości wody, że przez rok można byłoby nawadniać uprawy. 

- Poinformował o zdarzeniu, które miało miejsce w Drzewcach tydzień temu. Na nasze wezwanie 

przyjechała karetka pogotowia ratunkowego z Nałęczowa do człowieka leżącego na poboczu 

z rozciętą nogą w kałuży krwi. Ratownik z karetki oględziny poszkodowanego robił nogą 

odwracając go, czego świadkami było około 20 mieszkańców. Zaapelował, aby coś z takim 

zachowaniem zrobić, bo nie można pozwolić człowiekowi umrzeć na ulicy. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:01:58)  

- Zlecił na Sesji dyrektorowi MZGKiM zaopiekowanie się otoczeniem cmentarzyka w Drzewcach. 

W tej sprawie zaproponował za wzorować się na mieszkańcach Sadurek, którzy w ostatnią sobotę 

kosili trawę przy remizie strażackiej i dawnej zlewni mleka w ramach czynu społecznego. Warto 

brać przykład z dobrego zachowania.  

- W sprawie pogotowia, sytuacja skandaliczna, ale przypomniał, że jest to pogotowie z Puław, które 

stacjonuje w Nałęczowie w Ośrodku Zdrowia. 

- Zgłoszenia w sprawie szamba nie miał i nie zna sprawy, ale zostanie ponowiona interwencja, aby 

ustalić, czy to doprowadzenia szamba do studni miało miejsce. 

- W sprawie małej retencji, był bardzo krótki nabór na oczka wodne. Pod kątem bardziej 

systemowych rozwiązań, są zapowiadane nabory w ramach Funduszy Norweskich. Podobnie jak 

z przydomowymi oczyszczalniami ścieków, gdzie gmina w imieniu mieszkańców mogłaby 

wystąpić, to również w tym przypadku przystąpimy do projektu, jeśli po analizie będziemy 

wiedzieli, że spełniamy kryteria naboru. 

Radny Andrzej Depta (2:03:56) przekazał pytania od mieszkańców osiedla mieszkaniowego. 

- Na kiedy jest przewidziany termin zakończenia prac na ul. Partyzantów. 

- Mieszkańcy w starszym wieku pytają czy na wzniesieniu ul. Partyzantów od ul. Poniatowskiego 

przewidziana jest instalacja poręczy i ustawienie kilku ławek. 

- Rozmawiał z Panem Burmistrzem na temat suchych drzew na osiedlu i wówczas otrzymałem 

wiadomość, że sprawa jest w toku. Na jakim etapie jest ta sprawa. 
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Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:05:18) odpowiedział 

- Planowany termin zakończenia prac na ul. Partyzantów, to koniec tego miesiąca. 

- Na pierwszym odcinku ul. Partyzantów począwszy od ul. Poniatowskiego w górę do końca skarpy 

i naszej wąskiej działki prostopadłej do przedmiotowej ulicy będzie wykonane nowe ogrodzenie 

i poręcz, aby w sposób bezpieczny można było się przemieszczać, bo jest to ciąg pieszo – jezdny. 

W górnej części ulicy będzie również dodatkowa poręcz. Będą również wykonane dwa miejsca 

spoczynkowe w pasie drogowym, by nie zawężać jezdni, które nie były przewidziane 

w pierwotnym projekcie tej ulicy. 

Radny Jacek Wilk (2:06:59) 

- Zadał pytanie i coś powiedział  (brak fonii)… 

Przewodniczący Sesji (2:07:52) odpowiedział, że obowiązkiem ustawowym jest rejestracja zapisu i 

to realizujemy. Protokoły są jako zapis fonetycznej treści. Dlatego protokół nie jest już zatwierdzany 

przez radnych tylko jako informacyjny, który jeszcze można zredagować i z ewentualnymi uwagami 

przyjąć. 

Radny Grzegorz Pszczoła (2:08:25) 

- Zapytał Burmistrza, czy tak jak w ubiegłym roku będziemy wykonywali badania próbek gleb na 

terenie naszej gminy. Sądzi, że w tym roku nie będzie tak dużo wniosków, bo w ubiegłym roku 

wykonano na dość szeroką skalę. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:08:49) odpowiedział 

- Temat dzisiaj się pojawił. Rzeczywiście w ubiegłym roku na dość szeroką skalę te badania 

przeprowadziliśmy i nie mieliśmy w planie powtarzania ich co roku. Jeśli jest potrzeba i są 

wnioski to możemy rozważyć, jeśli to jest uzasadnione. Wykonane badania gleby przydały się 

rolnikom do składania wniosków o dofinansowanie wapnowania. Nic nie jest mu wiadome, aby 

w bieżącym roku również były przyjmowane wnioski na dofinansowanie wapnowania. Ale jeśli 

się pojawią to pod tym kątem możemy taką akcję przeprowadzić, jeśli znajdziemy środki 

w budżecie. 

Radny Grzegorz Pszczoła (2:09:40) 

- Powiedział, że na pewno dofinansowanie do wapnowania będzie. Analiza gleby ważna jest 4 lata, 

a nie wszyscy rolnicy skorzystali w ubiegłym roku. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:09:55) dodał, że warto rozważyć taką selekcję 

rolników, którzy w tamtym roku nie wykonali analiz gleby. 

- Korzystając, że jest przy głosie odpowiedział na wcześniejsze zapytanie Radnego Grzegorza 

Szkoły (str. 4). Łączna powierzchnia wywłaszczenia na ul. Polna tj. 2614 m
2
. Ilość działek – 

5 i należą do prywatnych właścicieli i Liceum Plastycznego po obu stronach ulicy. Procedura 

wywłaszczeniowa odbywa się poprzez Starostwo Powiatowe w Puławach, które powołuje 

biegłego rzeczoznawcę. Ten wykonuje wycenę i operat szacunkowy oraz określa wysokość 

odszkodowania. Gmina podporządkowując się operatom szacunkowym zabezpiecza kwotę 

w budżecie na odszkodowania. 

Przewodniczący Sesji (2:12:14) ad vocem, jest to bardzo słuszna linia, żeby w sposób cywilizowany 

robić taką inwestycję drogową. W Nałęczowie mamy bardzo dużo dróg wyasfaltowanych, o które na 

tym etapie nikt nie zadbał, aby je poszerzyć do normalnych warunków. Dzisiaj po takich drogach nie 

może przejechać staż pożarna czy karetka pogotowia. Teraz ustawodawca dał możliwość korzystania 

ze ZRID powinniśmy to wykorzystywać z myślą o wszystkich mieszkańcach. Może takie działanie 

jest krzywdzące dla kilku właścicieli działek, po których inwestycja przechodzi, ale generalnie jest to 

dla wszystkich innych mieszkańców.  
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Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:12:53) dopowiedział, że tą drogę - ul. Polną 

realizujemy z Funduszu Dróg Samorządowych, który ma bardzo twarde kryteria jeśli chodzi 

o parametry takiej drogi wynikające z Rozporządzenia Ministerstwa Infrastruktury. Jest tam określona 

szerokość pasa drogowego, w terenie zabudowanym musi być chodnik o określonej szerokości. Może 

się wydawać, że szerokości tych dróg są zbyt duże, ale takie są twarde przepisy. Urząd Wojewódzki 

w momencie weryfikacji wniosków, pod tym kątem ocenia i udziela punktacji, a w konsekwencji 

określa wysokość dofinansowania. Są to oceny zero jedynkowe, spełnia kryterium lub nie spełnia, 

jeśli nie spełnia nie znajduje dofinansowania. 

Radny Adam Kozak (2:14:34) 

- Zbliżamy się małymi krokami do zakończenia inwestycji kolejowych. W Czesławicach przed 

wiaduktem jadąc od Nałęczowa jedna z dróg gminnych ma utracony stosunek wodny Pan 

Burmistrz o tym wie. Uczula, abyśmy nie przegapili tego czasu i dopilnowali, by wykonawca tej 

inwestycji kolejowej poprawił tą drogę. W Miłocinie problem mają zlikwidowany, więc mogli by 

swoje siły przesunąć na teren Gminy Nałęczów. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:15:45) odpowiedział 

- Wywrzemy nacisk na wykonawcę, żeby temat tych zachwianych stosunków wodnych na drodze 

został naprawiony. Wracając do wcześniejszej uwagi Radnego W. Pawłocika w związku z tym, że 

została wykonana nakładka na drodze powiatowej wyjaśnił, że jeśli chodzi o samą przebudowę 

zmienił się generalny wykonawca, bo poprzednia firma zeszła z placu budowy. W nowym 

kształcie weszli nowi wykonawcy, którzy mają podwykonawców, a część zobowiązań pozostało 

po stronie PKP i Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego. Podobnie jest z tłuczniem kolejowym, 

który pozostał na pryzmach i z ziemią. Ja już informowałem na poprzedniej Sesji, że Budimex 

zadeklarował, że będzie się wywiązywał z umów użyczenia dróg i z wykonania nakładek. 

w momencie, kiedy już będzie gotów do zejścia z placu budowy. Dlatego w przypadku tej drogi 

powiatowej w Drzewcach Budimex uznał, że już jest gotów do wykonania nakładki, ponieważ nie 

będzie w znacząco uciążliwy sposób ta droga wykorzystywana. Zostały do wykonania drogi 

gminne, czyli droga na lewo od Dworca PKP w Drzewcach mimo pierwotnej deklaracji, że 

wykona nakładkę. Po zakończeniu prac będą finalną nakładkę wykonywać, żeby tej drogi nie 

uszkodzić. I droga szutrowa na prawo od Dworca PKP ma być poprawiona i wzmocniona. 

Oczywiście logiczne byłoby, żeby teraz cały materiał został wywieziony, by nie było zagrożenia 

uszkodzeń na tej drodze. 

Przewodniczący Sesji (2:18:25) 

- Uwagę Radnego Jacka Wilka przyjmuje i postaram się wpłynąć na biuro rady, żeby protokoły 

były skrócone. Jest to ukłon dla osób, które nie chcą odsłuchiwać naszych posiedzeń, nie oglądają 

on-line, a chcą mieć dostęp do treści. Spisanie treści jednej godziny zajmuje czasami 4 godziny. 

Ustawa obliguje nas do tego, żeby powstał protokół, czyli kto jak zagłosował. Jeżeli jest taka wola 

radnych i taka uwaga możemy skrócić protokół do takiej treści, że będzie tylko zapis 

merytoryczny, co było głosowane i z jakim wynikiem. Nie będzie całej treści i wówczas będziemy 

odsyłać do zapisu cyfrowego. 

Radny Jacek Wilk (2:19:25) 

- (bez mikrofonu słaba słyszalność) chyba?: są sytuacje, kiedy warto w protokóle odnieść się do 

czyjejś wypowiedzi. Przewodniczący Sesji potwierdził, że się zgadza. Nie będzie pamiętał, że to 

się wydarzyło we wrześniu, a może w październiku. Mając bibliotekę, a Radny J.M. Sołdek 

posiada taką, zawsze mogę wrócić, znaleźć ten wycinek i powiedzieć, że Pan Radny mówił to i to, 

czy Pan Burmistrz mówił to i to. A przy protokołach tylko nagrywanych oczywiście jest 

możliwość, ale jest to siedzenie i przesłuchiwanie. 
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Przewodniczący Sesji (2:20:02)  

- Czyli optowałby Pan za pełnym zapisem. 

Radny Jacek Wilk (2:20:08) 

- (bez mikrofonu słaba słyszalność) chyba?: Wystarczy taki, który jest dzisiaj – 15 stron i jest 

z dużej Sesji z 16 punktami porządku obrad. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:20:29) odpowiedział 

- Szanowni Państwo, tę uwagę biorę na siebie w pewnym sensie, bo chodzi o pracownika Urzędu 

Miejskiego. Uważa, że należy zastosować rozwiązanie kompromisowe, bo rzeczywiście czasami 

jest potrzeba, żeby wrócić do Sesji z przeszłości, akurat wiem, co mówię, bo sam byłem radnym 

przez dwie kadencje. To zajmuje dużo czasu i w obecnym momencie, kiedy zgodnie 

z obowiązkiem i tak mamy zabezpieczone i utrwalone nagrania z każdej Sesji, może te protokoły 

powinny wyglądać w ten sposób, że zapisy ograniczają się do ogólnych kwestii poruszonych przez 

radnego, Burmistrza, czy inne osoby biorące udział w dyskusji, a nie przytaczania słowo w słowo 

całego tekstu. W momencie, kiedy ktoś z rady będzie chciał odszukać sposób głosowania, czy 

w jaki sposób się wypowiadał, to w tej ogólnej sentencji będzie mógł odszukać podczas, której 

Sesji dana sprawa była poruszona. A już w samym nagraniu będzie mógł sobie odtworzyć 

autentyczny przebieg. Na pewno, by to usprawniło pracę pracownika obsługi rady, jeśli jest zgoda 

rady, co do takiego zapisywania protokołów z przebiegu Sesji. 

Przewodniczący Sesji (2:21:57) 

- Nie do końca zgodził się z przedmówcą, ponieważ pisanie poprzez parafrazowanie wypowiedzi 

może czasami zmienić sens wypowiedzi i jest to bardzo niebezpieczne, bo mamy wieloznaczność 

zwrotów, słow. I albo protokołujemy krótko, że była dyskusja, której np. tematem była uchwała 

i zapadły takie głosowania.  

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:22:19) wtrącił, że to miał na myśli, że jest 

poruszana tematyka, a nie subiektywny zapis w jaki sposób dany radny ocenił konkretną sytuację. 

Wówczas łatwo jest wrócić do danego tematu, jeśli on jest uwzględniony w protokole z Sesji. 

Przewodniczący Sesji (2:22:38) kontynuując powiedział, że postaramy się wpłynąć na biuro rady, 

żeby taki jeden protokół powstał i taki będziemy dyskutować. 

Następnie zapytał radnych, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołów:  

1. Nr XVI z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 27 listopada 2019 roku. 

2. Nr XVII z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 12 grudnia 2019 roku. 

3. Nr XVIII z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 19 grudnia 2019 roku. 

Radny Jerzy M. Sołdek (2:23:00) zgłosił poprawkę do protokołu Nr XVI z Sesji RM z dnia 

27 listopada 2019r (bez mikrofonu, brak fonii, teks odtworzony) na stronie 17: 

- w trzecim wierszu od góry usunąć przecinek, w to miejsce wstawić gwiazdkę, usunąć „po” 

wstawić „podczas”, 

- w czwartym wierszu od góry usunąć słowo „następnie”, a po słowie „pełnił” dodać „taką”, 

- w piątym wierszu od góry usunąć „komendanta Milicji Ludowej”. 

Przewodniczący Sesji (2:24:03) poinformował, że zwróci się do Radnego Jerzego M. Sołdka 

o przekazanie poprawek do protokołu Nr XVI. I dodał, że jak literalnie podchodzimy do słów 

wypowiedzianych, nie wszystko się wyraźnie zarejestruje. Kiedy rozmawiamy i odwracamy twarz od 

mikrofonu nie zawsze wszystko się zarejestruje. Osoba, która sporządza protokół, powtarza 

wielokrotnie i chce prawidłowo zanotować. Jest to bardzo trudne do realizacji. 
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Radny Robert Matysiak (2:24:35) zgłosił poprawkę do tego samego protokołu w siódmym wierszu 

od góry jest słowo „odpadł”, to jest jakiś błąd. 

Radny Jacek Wilk (2:25:00) (brak fonii) chyba: … Jacek nie było cię słychać, ale bardzo ważną 

kwestie poruszyłeś  … i nie ma …od mieszkańców. 

Przewodniczący Sesji (2:25:13) proszę zwrócić uwagę, że osoby, która protokołuje obecnie nie ma 

na Sali i protokół będzie sporządzać na podstawie odsłuchania. Jeśli Pana wypowiedź była 

niesłyszalna, to skąd osoba protokołująca ma wiedzieć, co Pan powiedział. Dlatego przypominam 

Państwu, żeby wyraźnie mówić, zwracać uwagę, czy słychać w głośnikach, czy nie i powtarzać frazę, 

bo to stanowi ślad cyfrowy zarejestrowany. Bez fonii w danym momencie później można sobie 

dopowiedzieć słowa różne.  

Radny Jacek Wilk (2:25:40) (słaba słyszalność) chyba: … jest to bardzo ważny problem te 

protokoły. Według mnie, trzeba je albo modyfikować, faktycznie zapisywać krótkie notatki, że była 

odpowiedź na ten, czy inny temat. Może skrócić, jeżeli to zajmuje za dużo czasu.  

Przewodniczący Sesji (2:26:03) dodał, że dyskusja nad protokołami będzie bardzo długa i burzliwa. 

Radni będą zwracać uwagę, że ja powiedziałem, co innego, ja mówiłem dłużej, proszę zacytować całą 

moją wypowiedź, tam nie było i tylko lub i tak dalej. Mamy dwie szkoły pisania protokołów, albo 

zapisujemy całe wypowiedzi, które słyszymy, albo skracamy do faktów głosowania i do tematu 

poruszanego. 

Radny Jacek Wilk (2:26:26) (słaba słyszalność) chyba: … Powinniśmy podjąć ważną decyzję, jaki 

zapis umieścić w protokole. Skoro jest dzisiaj problem, to zaznaczmy tylko dyskusję, a później, jak 

ktoś ma wątpliwości, to można ten fragment odsłuchać. Według mnie jest to dość ważne. Dalej nie 

było słychać zupełnie. 

Przewodniczący Sesji (2:26:59) dopytał, czyli, panie radny ... 

Radny Jacek Wilk (2:26:26) (słaba słyszalność) chyba: Według niego ta forma, która jest, 15 stron 

nie jest zbyt długą i jest skrócona. Bo dwie kadencje temu było zapisywane słowo w słowo. I też się 

wyrabiali wszyscy. Według mnie to Pan kieruje kancelarią i Pan powinien podjąć decyzję jaka forma 

protokołu powinna być. 

Radny Kamola Roman (2:27:38) rozumiem Panie Jacku, że optujesz za tym, co jest. 

Radny Jacek Wilk (2:26:26) (słaba słyszalność) chyba: Ale nie siedem miesięcy opóźnienia. 

Sprzężenie mikrofonu. Może za dużo pracy w kancelarii i może trzeba zatrudnić jeszcze jedną osobę. 

Przewodniczący Sesji (2:28:05) ad vocem, zadeklarował, że porozmawia z Burmistrzem na ten temat 

i poinformował, że zgłoszone wcześniej uwagi do XVI protokołu zostaną naniesione. Radni więcej 

uwag do protokołów Nr XVI, XVII i XVIII nie wnieśli. 

Pan Henryk Pochroń – sołtys Cynkowa (2:28:37) (słaba słyszalność) 

- Zwrócił się do Burmistrza o remont 200 metrowego odcinka drogi w Cynkowie, która nie jest 

remontowana od 1978 roku i obecnie jest w złym stanie. Chyba już czas, aby położyć dywanik 

asfaltowy na tej drodze.  

- Zaproponował postawienie lustra na ul. Cynkowskiej w kierunku Cynkowa na ostrym zakręcie 

tam gdzie skarpa porośnięta drzewami, jest słaba widoczność. 

- Chciałby się dowiedzieć, co z oświetleniem ul. Cynkowskiej. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:30:23) odpowiedział:  
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- Z tego co słyszy powoli zamieniamy się w krainę luster, bo nikt nie zaapeluje o to żeby się 

zatrzymać przed skrzyżowaniem, zwolnić przed zakrętem, może jeszcze dodatkowy znak 

ostrzegawczy postawić, tylko lustro za lustrem. Jak będzie najbliższe zebranie sołeckie 

w Cynkowie, prośba o zabezpieczenie środków w funduszu sołeckim na to zadanie. W budżecie 

gminy na ten rok nie mamy pieniędzy na dodatkowe lustro przy drodze gminnej w Cynkowie. 

- W sprawie naprawy nawierzchni drogi ok. 200-300m będziemy się starali znaleźć środki, żeby 

takiej naprawy dokonać. Jeśli znajdziemy środki finansowe, to przy okazji realizacji budowy 

drogi w Charzu „A”, bo tam będzie wykonawca z odpowiednim sprzętem i materiałem, 

spróbujemy zrealizować drogę w Cynkowie. 

- W sprawie oświetlenia ul. Cynkowskiej nie mamy zabezpieczonych środków i możliwości 

budżetowych na wykonanie. Do rozważenia jest punktowe postawienie lamp hybrydowych lub 

z panelem fotowoltaicznym. Lampy należałoby postawić przy obydwu skrzyżowaniach tak, aby 

poprawić widoczność i bezpieczeństwo w tych lokalizacjach. 

Pan Henryk Pochroń – sołtys Cynkowa (2:32:01) ad vocem w sprawie lustra. Ludzie uważają na 

tym zakręcie, ale teraz rolnicy jeżdżą ze sprzętem o dużym wysięgu i robi się niebezpiecznie. Lustro 

poprawiłoby widoczność. 

Radny Jacek Wilk (2:33:07) (słaba słyszalność) chyba: ad vocem w sprawie latarni na 

ul. Cynkowskiej wstępnie rozmawialiśmy o uwzględnieniu jej w projekcie zmiany oświetlenia na 

ledowe, ale ta ulica się nie znalazła w tym projekcie. Wyjaśnił, że ta ulica należy do sołectwa 

Bochotnica, a nie sołectwa Cynków. Jest to problem dość duży, bo jest to trasa spacerowa, rowerowa. 

Warto byłoby pomyśleć o oświetleniu przy budżecie na rok 2021. Jest to chyba ostatnia ulica 

w obrębie miasta, która nie jest oświetlona. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:34:16) dodał, że ulica ta służy przede wszystkim 

mieszkańcom Cynkowa, więc nie dziwi się, że sołtys Cynkowa zabiera głos w tej sprawie. Nie 

znalazła się w projekcie 5.5 związanym z modernizacją oświetlenia ulicznego, bo nie mieliśmy 

wówczas dokumentacji projektowej. Rzeczywiście wniosek o oświetlenie ul. Cynkowskiej do 

uwzględnienia w przyszłorocznym budżecie. 

Pan Sławomir Rozpędowski –mieszkaniec Bochotnica – Kolonia (2:35:04) 

- Zapytał o wykonanie planowanych udrożnień przepustów pod wjazdami na posesje. Ostatnio 

podczas zlewy woda zatrzymała się u mnie na posesji i przy Biedronce. Poinformował, że swój 

teren będzie podwyższał klińcem, aby uniknąć zalewania. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:36:02) odpowiedział, że woda już znacznie 

wcześniej stała w tym miejscu po opadach i nic się nie zmieniło. Dopóki nie odwodnimy drogi 

w Bochotnicy – Kolonia poprzez przepusty na wjazdach do posesji. Wykonanie ciągu pieszego na 

działkach prywatnych właścicieli, którzy użyczyli swojego terenu spowodowało zakłócenie 

stosunków wodnych. Dnia 24 lipca br będzie otwarcie ofert na wykonanie dokumentacji projektowej 

odwodnienia na całym odcinku od drogi wojewódzkiej 827 w kierunku Pana Rozpędowskiego i dalej 

do drogi na Choiny. Zgodnie z dokumentacją projektową to zadanie ma być wykonane w tym roku. 

Mamy zabezpieczone środki finansowe w budżecie i mamy przyrzeczone pieniądze na wsparcie tego 

zadania z Urzędu Marszałkowskiego i Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Pan Mateusz Gzara – sołtys Drzewce–Kolonia (2:37:23) 

- Odnośnie protokołów zaproponował, aby w treści protokołu przy punktach wpisywać dany czas 

w minutach z zapisu cyfrowego, co ułatwiłoby odszukiwanie wypowiedzi. 

- Zapytał o chodnik przy drodze powiatowej, jaki jest stan faktyczny. 
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- Oświetlenie przy torowisku wzdłuż torów jest niewystarczające i mieszkańcy zgłaszają, że jest 

ciemno. Warto byłoby w przyszłorocznym budżecie uwzględnić tam wykonanie oświetlenia. 

Radny Wojciech Pawłocik (2:38:53) 

- Przy drodze powiatowej od skrzyżowania z drogą do Nałęczów Zdrój około 5-6 latarni jest 

schowane w koronach drzew i nie spełniają swojej roli. Zwrócił się z prośbą o odsłonięcie latarni 

poprzez przycięcie gałęzi drzew. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:39:52) odpowiedział: 

- Radnemu W. Pawłocikowi, że w ramach projektu 5.5. modernizacji oświetlenia i audytu, który 

został wykonany pod kątem wymiany opraw, źródeł światła, trzeba będzie zmienić wysięgniki 

zamontowane na słupach. Tak, żeby drogi były lepiej doświetlone. Oprócz przycinki gałęzi, trzeba 

będzie zmienić uchwyty do lamp, aby je pod odpowiednim kątem zamocować.  

- Sołtysowi M. Gzara, był już wcześniej ogłoszony przetarg na wykonanie dokumentacji 

projektowej na potrzeby chodnika, ale nikt nie złożył oferty w związku z tym będziemy ponawiać 

przetarg na to zadanie. 

- Sołtysowi M. Gzara w ramach działania 5.5. mamy dofinansowanie na budowę oświetlenia 

wzdłuż tej drogi. Zasadne byłoby aby w ramach jednej inwestycji wykonać chodnik i oświetlenie. 

- Sołtysowi M. Gzara w sprawie oświetlenia wzdłuż torów słuszna uwaga, jest tam gęsta zabudowa. 

Myślę, że Sołtys razem z Radnym złożą wniosek w tej sprawie do budżetu na przyszły rok i rada 

zadecyduje, czy to zadanie będziemy mogli sfinansować. 

Radny Jerzy Pyśniak (2:42:00) dodał: 

- Uzgodniliśmy z mieszkańcami, że po zakończeniu prac budowlanych na kolei okaże się, że jest 

zbyt mało oświetlenia na tej drodze, przekażemy fundusz sołecki na projekt doświetlenia. 

Pan Mateusz Gzara – sołtys Drzewce–Kolonia (2:42:45) 

- Dopytał, czy ustalenia z mieszkańcami były takie, żeby fundusz sołecki należy przeznaczyć na 

projekt oświetlenia, czy na całą inwestycję. 

- Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:42:58) odpowiedział, że budowa oświetlenia 

na takim odcinku półtora kilometra, to jest koszt około 130 – 150 tysięcy zł. Przy poziomie 

funduszu sołeckiego Drzewce-Kolonia około 40 tys. zł można mówić o możliwościach 

częściowego zabezpieczenia wykonania dokumentacji projektowej. Samo wykonanie tej 

inwestycji, to siła rady i budżetu przyszłorocznego. 

Pan Mateusz Gzara – sołtys Drzewce–Kolonia (2:43:49) 

- Budżet sołecki ustalany jest co roku. Jeszcze za poprzedniej kadencji z funduszu sołeckiego 

uchwalono projekt jednej drogi.  W tym roku zaplanowane jest wykonanie projektu drugiej drogi. 

Możemy przeznaczyć fundusz sołecki na projekt oświetlenia, ale żeby nie było tak, że jesteśmy 

sołectwem, które ma kilka projektów, ale żadnej realizacji inwestycji. Jako sołectwo nie jesteśmy 

w stanie samodzielnie sfinansować realizację inwestycji, możemy tylko przygotować projekt. 

Abyśmy nie wydali pieniędzy na projekty, które nie będą zrealizowane. Część mieszkańców 

deklarowała, że udostępni teren pod lampy. 

Pan Marian Sołyga – mieszkaniec Piotrowic (2:45:23) mówi Marian Sołyga z tytułem II Proroka na 

Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie w dniu 21 lipca 2020 roku. Otrzymaliście Państwo radni na czele 

z Burmistrzem i Przewodniczącym Rady, a także z publicznością od mojej osoby list nr 484 

z dołączoną informacją, w której jest miedzy innymi napisane o zapowiedzi protestów 

jednogodzinnych w pobliżu miejsca pracy i zamieszkania Burmistrza Nałęczowa Wiesława Pardyki. 
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W dniu 7 lipca 2020 roku przeprowadziłem rozmowę z Burmistrzem, która trwała około pół godziny 

i przedstawiłem 3 prośby do spełnienia. 

Pierwsza prośba ustawienie znaku zakazu dla firmy remontującej Pałac Małachowskich. 

Druga prośba pomoc w osiągnięciu porozumienia w zorganizowaniu spotkani, którego uczestnikami 

między innymi byli by: Dyrektor Uzdrowiska Nałęczów Mirosław Przesmycki; Przewodnicząca Rady 

Agnieszka Łuszczyńska i członek Komisji Zakładowej Zenek Kamola. 

Trzecia prośba, aby pan Burmistrz na piśmie przedstawił dla mieszkańców Nałęczowa informację, że 

wycofuje się ze zgody na wybudowanie drugiej rozlewni wody „Cisowianka” na miejscu byłego 

Artystycznego Przemysłu Drzewnego przy Stacji PKP w Nałęczowie. Odpowiedź Burmistrza była 

następująca: nie może żadnej z tych trzech próśb spełnić, bo by naruszył prawo. Moja odpowiedź na 

powyższe, że mam kilkanaście osób, które w czasie mojej 27 działalności naruszyły prawo 

i przysłowiowy „włos z głowy im nie spad” i czują się dobrze jakby nic się nie stało. Zachodzi pytanie 

dlaczego Pan Burmistrz się obawia. Według mojego poglądu, gdyby nie wszystkie, to przynajmniej 

jedną z tych trzech wymienionych próśb by spełnił, to nie popełniłby przestępstwa. Dlaczego się 

obawia. Odwołać Burmistrza ze stanowiska może tylko społeczeństwo, które Go wybrało. Ja proszę 

Państwa gdyby spełnił przynajmniej jedną prośbę, miał jakieś kłopoty jakieś grążące konsekwencje, to 

zobowiązuje się, że podjąłby odpowiednie działania, prośby do mieszkańców o obronę. Ale na obronę 

trzeba sobie zasłużyć. 

Przewodniczący Sesji (2:48:43) upomniał mówcę, że czas jego wypowiedzi minął i poprosił 

o zakończenie. 

Pan Marian Sołyga – mieszkaniec Piotrowic (2:48:55) kontynuując dopowiedział, że jest czas na 

porozumienie (Przewodniczący Sesji wtrącił, że zrozumieliśmy i nie trzeba tego powtarzać) 

i serdecznie prosi Przewodniczącego Rady i Burmistrza o zorganizowanie spotkania, najlepiej jakby 

wszyscy radni uczestniczyli, ale nie jest osobą, która może decydować ile osób w takim spotkaniu 

powinno uczestniczyć. Jedno dla niego jest pewne, że oprócz Burmistrza i Przewodniczącego Rady 

powinni w tym spotkaniu uczestniczyć: Dyrektor Uzdrowiska Nałęczów Mirosław Przesmycki, 

Przewodnicząca Związku Zawodowego „Solidarność” w Uzdrowisku Nałęczów Agnieszka 

Łuszczyńska” i członek Komisji Zakładowej Zenek Kamola. 

Przewodniczący Sesji (2:49:48) odebrał głos Panu Marianowi Sołyga informując, że dwukrotnie 

przekroczył czas swoją wypowiedzią. Znamy Pana argumenty, są one spisane w listach wszyscy radni 

je znają. Jeśli Panu coś nie odpowiada może Pan zastosować środki ochrony prawnej i poprosił 

o wyłączenie mikrofonu. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 10. 

Odpowiedzi na zapytania. (2:5x:xx) 

Odpowiedzi na zapytania radnych zostały udzielone w pkt 9. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 11. 

Interpelacje. (2:50:50) 

Interpelacji nie złożono. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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Ad. 12. 

Zamknięcie obrad. (2:51:05) 

Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Muciek zamknął obrady XXVI Sesji VIII Kadencji Rady Miejskiej w Nałęczowie. 

Sesję zakończono o godz. 16:56 (2:51:18) 

 

Protokołowała 

Teresa Ząbroń 

 

 

Legenda: np. (2:27:32) czas transmisji sesji (godzina : minuta : sekunda) 

 


